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Zápis z 17. zasedání kolegia rektorky dne 12. února 2024 
 
Přítomni: 
Prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. – rektorka UK 
MUDr. Josef Fontana, Ph.D. – prorektor UK 
Prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc. – prorektor UK 
Doc. RNDr. Markéta Martínková, Ph.D. – prorektorka UK 
Prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D. – prorektor UK 
Doc. MUDr. Jan Polák, Ph.D., MBA – prorektor UK 
Prof. PhDr. Eva Voldřichová Beránková, Ph.D. – prorektorka UK 
Doc. RNDr. Martin Vlach, Ph.D. – prorektor UK 
Ing. Lenka Henebergová – členka kolegia rektorky UK  
ThLic. Mgr. Karolína Štauberová – členka kolegia rektorky UK 
Mgr. et Mgr. David Hurný – člen kolegia rektorky UK 
Mgr. Otomar Sláma, MPA MBA – člen kolegia rektorky UK  
Mgr. Martin Maňásek – kvestor UK 
Mgr. Petra Štanclová – kancléřka UK 
Mgr. Václav Hájek – tiskový mluvčí UK 
 
Omluveni: 
Prof. RNDr. Tomáš Skopal, Ph.D. – prorektor UK 
Prof. PhDr. Lenka Rovná, CSc. – členka kolegia rektorky UK  
Mgr. Jan Jindra – člen kolegia rektorky UK 
 
 

1. Kontrola minulého zápisu a úkolů z minulého zasedání kolegia rektorky 
 
Závěr: Zápis byl schválen. 
 

2. OR Osvobození od poplatků v přijímacím řízení u uchazečů o studium na 
Univerzitě Karlově v souvislosti s ozbrojeným konfliktem na Ukrajině 
(prorektorka Martínková) 

 
Závěr: Kolegium rektorky projednalo předložený materiál a doporučuje vydat OR 
v předloženém znění, s vědomím toho, že osvobození se vztahuje jen na uchazeče do 
AR 2024/2025, kteří přihlášku ještě nezaplatili (viz čl. 5). 

 
 
 
 
 

http://is.cuni.cz/webapps/whois2/osoba/1399011141739382/?lang=cs
http://is.cuni.cz/webapps/whois2/osoba/1830044087467262/?lang=cs
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3. Strategie Univerzity Karlovy 2024–2025 
(rektorka Králíčková) 

 
Závěr: Kolegium rektorky detailně projednalo předložený strategický materiál s tím, 
že:  
• Bere se souhlasem na vědomí hlavní strategická doporučení ve formě Road Map 
strategických aktivit.  
• Souhlasí s přidělením konkrétních strategických aktivit jednotlivým 
sponzorům/vlastníkům, kteří budou odpovědni za jejich realizaci tak, jak je uvedeno 
na straně 10 Přílohy 1.  
• Souhlasí s formou implementace strategického řízení UK tak, je navrženo 
v přiloženém materiálu (strana 12 Přílohy 1) s tím, že na základě praktických 
zkušeností budou po 6 měsících vyhodnoceny návrhy na případné úpravy procesu, 
které budou předloženy KR; za zpracování návrhu případných změn zodpovídá 
prorektor Fontana v termínu do 30. 8. 2024.  
• Ukládá připravit na projednání na KR návrh termínů, kdy jednotliví sponzoři 
strategických aktivit předloží k projednání jimi zpracovanou úvodní představu 
o vhodném obsahu realizace dané aktivity, která před jejím započetím (pokud již 
neběží) musí být odsouhlasena KR (dále jen „Akční plán“):  v případě, že tato aktivita 
již probíhá, bude „Akční plán“ předložen k projednání také, a to z důvodu, že bude 
posouzena jeho kompatibilita se Strategií UK, popřípadě s jinými strategickými 
aktivitami; zodpovídá: pror. Fontana. 
• V této souvislosti KR ukládá kvestorovi Maňáskovi k projednání na KR připravit 
vzorový obsah / strukturu Akčního plánu, a to obojí k předložení na KR dne 19. 2. 
2024.  
• Ukládá připravit v termínu do 5. 3. 2024 představení hlavních výstupů ze Strategie 
UK vedoucím odborů a ředitelům součástí, zodpovídá: pror. Fontana.  

 

4. Podpoření ukrajinští studenti a freemoveři na UK - přehled 
(prorektorka Voldřichová Beránková) 

 
Závěr: Kolegium rektorky vzalo na vědomí předložený materiál a po proběhlé 
debatě doporučuje upravit podporu a v prodiskutovaných aktivitách pokračovat. 
 

5. Prodloužení Dohody o dlouhodobé spolupráci mezi Univerzitou Karlovou 
a Nadací Nadání Josefa, Marie a Zdeňky Hlávkových 
(prorektorka Voldřichová Beránková) 

 
Závěr: Kolegium rektorky souhlasí s prodloužením platnosti Dohody o dlouhodobé 
spolupráci s Nadací „Nadání Hlávkových“ za stávajících podmínek (podpoření max. 
2 studentů). 
 

6. Claim pro Univerzitu Karlovu – propagační identifikace pro současnost 
(prorektor Vlach) 
 

Závěr: Kolegium rektorky projednalo záměr vzniku claimů pro Univerzitu Karlovu, 
jako nový identifikační prvek. V obou případech – jak u ČJ i AJ claimu – doporučuje 
zvolit cestu sběru námětů na claim formou soutěže pro akademickou veřejnost UK 
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(přes CAS přístup) a obeslat akademickou obec UK informací o soutěži např. 
v newsletteru. KR pověřuje OVV RUK dopracováním a realizací konceptu. 
 

7. Zpráva o implementaci platformy pro integrované knihovní služby (ALMA, 
PRIMO VE) 
(Mgr. et Mgr. Hurný) 
 

Závěr: Kolegium vzalo na vědomí předložený materiál. 
• Kolegium rektorky bere na vědomí a ukládá zajistit financování licencí knihovní 
platformy od roku 2026 a dále. 
• Kolegium rektorky souhlasí s dalším testováním systému Leganto pro potřeby  
e-learningu UK, s případnou možností pořízení v průběhu roku 2025. 
• Kolegium rektorky souhlasí s přistoupením Univerzity Karlovy do veřejné zakázky 
Národní technické knihovny – projekt CARDS a podpisem Smlouvy 
o centralizovaném zadávání, která zajistí možno připojení Univerzity Karlovy do 
projektu CARDS. Přistoupení UK k veřejné zakázce bude se statusem pověřujícího 
zadavatele Kategorie B – potenciální člen. Tento status bude možné v letech 2028 - 
2034 změnit na aktivní účast UK v národním konsorciu. 
 
 

8. Sdělení rektorky 
 

- velení Armády ČR zve na workshop “Spolupráce AČR s akademickou obcí" dne 29. 2. 
2024 od 10-13 hod. na VUT v Brně, zúčastní se Mgr. O. Sláma 

- slavnostní poklepání základního kamene MUNI BioPharma Hub, dne 11. 3. 2024 
v 11,00 hod. u pavilonu Simulačního centra Lékařské fakulty MU, ul. Studentská, Brno, 
zástup za paní rektorku pror. Fontana 

- info ze zasedání Governing Board 4EU+ dne 12. 2. 2024 v 8,00 hod., řešen další vývoj 
při přípravě nové strategie 4EU+ 

- k přípravě konference u příležitosti 100. výročí narození Radima Palouše (6. 11. 1924 
– 10. 9. 2015) dne 6. 11. 2024, cílem konference Filosofie a univerzita je otevírat 
témata, která rozvíjel první rektor Univerzity Karlovy po pádu komunistické totality. 
Připomínková akce na RUK proběhne 7. 11. 2024, zodp: pror. Vlach, na základě 
výstupů z jednání s dr. Svobodovou budou po 12. 3. 2024 

- plánovaná akce Vienna Science Days - platforma pro výměnu s univerzitami z Vídně, 
akce Magistrátu města Vídně od 15. do 16. května 2024 v Praze s patronátem 
Magistrátu Hl. m. Prahy – reprezentace UK, možné zapojení fakult, místo konání: 
v Kampusu Hybernská a Didaktikonu, zodp. pror. Kuklík, pror. Vlach 

- avízo podpisu Memoranda s Ministerstvem kultury dne 29. 2. 2023 v 11.30 hod - účast 
dalších zástupců KR vítána, dohled nad naplňováním (např. nyní výstava prof. 
Jánského), příprava propagace a TZ ve spolupráci s tiskovým odborem MK ČR, 
zodpovídá: pror. Vlach a OVV RUK 

- čestné diplomy in memoriam - stav: týká se 12 studentů, udělena bude i zlatá pamětní 
medaile UK, obojí se vztahuje i na zesnulého studenta Vídeňské univerzity, nutná 
domluva s Vídeňskou uni, zodpovídá: pror. Martínková, paní rektorka a Ing. 
Henebergová 

- info týkající se žádosti o poskytnutí výstavních prostor Karolina pro Jana Šibíka, název 
Severní Korea (reportážní fotografie), ověření financování a případných sponzorů 
a průběhu vernisáže, zvaní hostů například a jejich seznam, zodpovídá: V. Barnová 
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- témata pro návštěvy KR na KD: implementace reformy DSP, zpětná vazba na podporu 
získávání projektů z komunitárních zdrojů, event. další aktuální témata 

- termín brainstormingu na téma PURE - bude stanoven příště 
- avízo Rektorského sportovního dne 14. 5. 2024, domluva v rámci KR nad sestavením 

družstva/družstev, domluva s organizátory ze strany FF UK, zodpovídá: pror. Vlach 
a OVV RUK 
 
 

9. Sdělení členů kolegia 
 
kancléřka Štanclová 

- nabídka AI školení pro kolegium rektorky, dvě varianty – pro začátečníky a pro 
pokročilé (bude konáno později), školení pro začátečníky: termín 15. 4. v Malé aule 
v čase 11,00 - 12,30 hod, KR začne později ve 12,30 hod 

- výročí dvaceti let ČR v EU jako mediální priorita vedení UK pro rok 2024 (výzva ke 
sdílení plánovaných akcí v rámci RUK na jednom místě), na KR dne 4. 3. předložit akce, 
které plánuje RUK, fakulty a další organizace, zodpovídá: OVV RUK 

- témata na návštěvu kolegií děkana a nahlášení účastnících se osob (počtu) za KR - 
prosba o doplnění účasti na jednáních ze strany KR (především na březnové 
a dubnové termíny - tj. LF HK, FaF, 3. LF a FTVS UK)  
 

prorektorka Voldřichová Beránková 
- v listopadu 2024 uběhne deset let od podepsání smlouvy mezi CEFRES, UK a Akademií 

věd ČR. CEFRES s francouzskou ambasádou chystají větší oslavu s mezinárodní účastí, 
pozvání pro paní rektorku, prosba o sdělení apriorních časových možností p. rektorky 
v listopadu 2024. 

- dne 13. května 2024 od 17,00 hod. proběhne v Karolinu vernisáž výstavy o ženách ve 
vědě, výstava vznikla za podpory Německého ministerstva pro vzdělání a výzkum 
a města Berlín. S účastí počítá německý velvyslanec a zástupci DAAD. Paní rektorka 
vyhoví a zúčastní se. 

- v říjnu nebo listopadu 2024 proběhne předání koordinace sítě CENTRAL z Universität 
Wien na Univerzitu Karlovu. Rádi bychom pozvali velvyslance a kulturní instituty. 
Bylo by vhodné, kdyby na akci promluvila paní rektorka nebo někdo z prorektorů 
Univerzity Karlovy. Návrhy 4 možných termínu ze strany paní rektorky: dopoledne 
21. 10., 23. 10., 24. 10. či 11. 11. Prosba zaslání návrhu emailu s oslovením (znění 
i adresátů) co nejdříve.  

- na svém únorovém zasedání CEFRES Platform Steering Committee vybral 13 
ukrajinských akademiků z různých univerzit, kteří získají celoroční nerezidenční 
stipendium. Budou se online podílet na vědeckých aktivitách CEFRESu a v říjnu 2024 
přijedou na dva týdny až měsíc, aby se mohli zúčastnit společné konference 
a přednášet v CEFRESu/na UK/v AV ČR. Univerzita Karlova finančně přispěla na 
3 stipendia, dalšími donátory jsou francouzská ambasáda, francouzské ministerstvo 
zahraničních věcí atd. Akci zviditelnit mediálně: Zodpovídá OZV a OVV RUK.  

- definitivně potvrzen první TANDEM CEFRES-UK (2024-2026) ve složení Valeriya 
Korablyova (FSV UK) – Louisa Martin Chevalier (Sorbonne Université/CNRS).  

- s pomocí Právního odboru RUK se podařilo vyřešit situaci kolem CEFRES post-doků 
(změna již vybraného kandidáta; absence PhD., které nový kandidát obhajuje až 
koncem února), takže podle nově upravené smlouvy nastupují dr. Anna Dzabagina 
a dr. Krzystof Tarkowski.  

https://cunicz.sharepoint.com/:w:/r/sites/kolegiumrektorky/Sdilene%20dokumenty/General/A%20-%20Materiály%20KR,%20AR%202023-2024/17_KR_12_2_2024/RŮZNÉ%2017_KR/Výročí%20dvaceti%20let%20ČR%20v%20EU%20jako%20mediální%20priorita%20vedení%20UK.docx?d=w688da45e59cf4ada82a0205646ec6af7&csf=1&web=1&e=jk94Qh
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- prorektorka pro zahraniční záležitosti se v Gentu zúčastnila jednání EUF Steering 
Committee, kde oficiálně převzala funkci. Jednání se týkala harmonizace EwP agendy 
mezi evropskými univerzitami, zintenzivnění spolupráce s rektorskými konferencemi 
v jednotlivých zemích i mandátů na další tři roky. Prorektorka bude kandidovat na 
období 2025-2027, aby UK měla dlouhodobé zastoupení v řídícím výboru. Setkání 
EUF rektorské konference proběhne dne 3. 5. 2024 od 10,30 hod (online) a dne 25. 10. 
2024 v Budapešti (prezenčně).  

- University of Sussex zaslala finální návrh MoU, který prověřuje Právní odbor RUK. 
Pokud bude v pořádku, budeme moct přikročit k podpisu. 

- na žádost Bezpečnostního odboru připomínkoval OZV RUK připravované OR na 
krizovou připravenost a komunikaci na UK.  

- na fakulty nasdílena poptávka štrasburské Business School (EMSBS) po akademicích 
z ekonomických oborů, kteří by byli ochotni podílet se během letošního roku na výuce 
na EMSBS.  

- na fakulty nasdílena poslední nabídka Akademické Informační Agentury DZS týkající 
se stipendijních nabídek v zahraničí pro studenty UK.   

- na fakulty nasdílena nabídka speciálních kurzů z partnerské univerzity v Giessenu. 
Jedná se o virtuální i prezenční kurzy. KR ukládá vytvořit systém sdílení pro tyto 
nabídky, např.  sdílený sharepoint s fakultami, zodpovídá: OZV 
 
prorektor Vlach 

- po dohodě s Právním odborem RUK bude zaslána formální výzva k odstranění loga 
z webu a užívání loga UK při aktivitách (a kampaních) Colours BINI.Group . Kromě 
loga UK jsou užívána pravděpodobně i další loga (min. po zjištění např. logo ILCO - 
Informační a poradenské centrum pro stomiky) neoprávněně. Pokud formální výzva 
nebude úspěšná, pak zřejmě dojde k podání žaloby. 

- Semafor – představení dne 16. 2. 2024, uctění památky JUDr. J. Šlitra: pravděpodobně 
dorazí i dcera J. Šlitra paní Dominika Křesťanová, lístky rozeslány. “Welcome drink” – 
dle nabídky z divadla Semafor pro příchozí bude podáván od 18,25 hod. 

- akce pro UA zaměstnané na UK 26. 2. 2024 od 11 hod v Císařském sále, odešla 
pozvánka na “UA pracující” podporované z centrálních zdrojů, v návaznosti na seznam 
od pana kvestora budou obesláni další, sběr podkladů pro článek a podkladů pro 
prezentaci od OVaV, OZV a OSZS je v běhu. Hlavním organizátorem setkání je OZV. 

- v pátek 9. 2. 2024 proběhlo setkání k vývoji Uchazečských portálů UK pro odpovídající 
osoby napříč UK, účast desítek osob. Souhlas s ideovou, strukturální i grafickou cestou 
celého projektu (vč. informace o podobě vyhledávačů a integraci dat z/do SIS). 
Z diskuze vyplynuly závazky pro tvůrčí tým: a) neopomenout UX analýzu a zapojení 
cílových skupin do testování, b) informovat fakulty o průběhu dalšího posunu po 
jednotlivých kanálech (uchazeči ČJ, AJ a CŽV), c) do 16. 2. 2024 se fakulty vyjádří, kdo 
se bude chtít aktivně zapojit a spolupracovat s naší pracovní skupinou. Proces 
uchazečských webů bude tedy v průběhu procesu tvorby s fakultami konzultován. 

- dle závěrů Pracovní skupiny Zvyšování studijní úspěšnosti proběhlo setkání 
“podskupiny” (Poláková, Polák, Hurný, Vlach, Čermák) nad přípravou “kampaně” (na 
základě analýzy možných dopadů přes sociální sítě). KR ukládá pror. Polákovi a Mgr. 
Hurnému vytvořit návrh obsahu webu a zorganizovat setkání s fakultními 
ambasadory v této věci.  

- spolek Medici PRO Očkování byl rozhodnutím Valné hromady zrušen (z důvodů 
personálních). Částečně to ovlivňuje i projekt UKa!, neboť tak nejspíš nedojde 
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k úspěšnému dokončení jednoho z podpořených projektů v soutěži (výstupy a proces 
dokončení jsou v řešení). 
 
prorektor Fontana 

- MŠMT aktualizovalo dne 1. 2. 2024 výzvu OP JAK ERDF Kvalita, navýšilo alokace 
jednotlivým VŠ a prodloužilo všechny tři výzvy (ESF+, ERDF Kvalita, ERDF SP) do 
konce května. Navýšení je určeno na aktivity pro zvýšení bezpečnosti a tyto aktivity 
nyní konzultujeme s MŠMT. U ESF+ a ERDF se SP probíhá příprava projektových 
žádostí dle plánu a původního harmonogramu. U ERDF Kvalita aktuálně nejsou stále 
v pořádku podklady z některých fakult, harmonogram se tedy musí částečně 
posunout, protože v návaznosti na to není možné dopočítat stav "uvolněné" alokace. 
O dalších krocích budeme fakulty včas informovat. Předpoklad zahájení realizace 
projektů v říjnu 2024 se nemění. 
 
Ing. Henebergová 

- CPI Hotels - nabídka spolupráce, KR doporučuje sdílet nabídku s fakultami, za 
centrum neuzavírat smlouvy  

- na konferenci Erasmus Generation Meeting, kde je letošní téma "Removing barriers 
for active and equal participation", byl přijat příspěvek Coimbra Group s názvem 
"Intersectionality in practice - Keeping university inclusive and safe", kde bude 
zastoupena UK (koordinátorka agendy RP a studentka z iniciativy Proč jsme to 
nenahlásily*i), Univerzita Galway a Bologna, koná se na začátku dubna v Seville ve 
Španělsku. 

- Cena za přínos k rovným příležitostem: finální znění odesláno na právní odbor 
k přípravě k podpisu, vyhlášení plánujeme na MDŽ 8. 3. 2024 na akci “Ženy, které 
inspirují” (Didaktikon, Hybernská), OVV RUK bude v součinnosti při propagaci akce 
i ceny. Ocenění je plánované spolu s Cenou Arnošta z Pardubic. 

- šetření mezi pečujícími osobami na UK: probíhá připomínkování dotazníku, děkujeme 
za součinnost OAS, EPMO, OSZS RUK. 

- ve formsech nelze vkládat přílohy, prosíme ÚVT UK o nastavení tak, aby to bylo 
možné. Jedná se zejména o přihlášky, které tvoříme tímto způsobem a potřebujeme, 
aby i lidé mimo UK měli možnost vkládat přílohy, které jsou často podmínkou pro 
registraci nebo účast v soutěži apod., zodpovídá: pror. Skopal 

- ve spolupráci s FF UK jsou v přípravě dvě akce: setkání pro rodiny pozůstalých bez 
přítomnosti médií a dalších osob a veřejnosti (Vlastenecký sál) a 5. 3. 2024 přednáška 
pro studenty (Modrá posluchárna), prosíme o spolupráci organizační oddělení na 
obou akcích a OVV o součinnost při propagaci akce pro studenty. 
 
prorektor Krištoufek 

- proběhl “zúžený brainstorming” k reformě doktorského studia. Podklad bude 
základem jednání dne 19. 2. 2024 

- proběhlo zasedání Studijní komise AS UK. Podány informace o aktuálním stavu 
příprav reformy doktorského studia v návaznosti na novelu ZoVŠ. Též podány 
informace o probíhajících přípravách projektu Programu podpory rozvoje oblasti 
vysokého školství v oblasti přípravy implementace novely ZoVŠ. 

- v rámci příprav projektu Programu podpory rozvoje oblasti vysokého školství 
v oblasti přípravy implementace novely ZoVŠ proběhl call se zástupci MŠMT (paní 
ředitelka Gondková a tým) primárně k objasnění finančních náležitostí. 
 



 
 
 
 
 

7 
 

 
Zapsal: Mgr. Václav Hájek 
Schválila: prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. 

 
Příští kolegium rektorky se uskuteční v pondělí 19. 2. 2024 od 12,00 hod. v Malé aule 
Karolina 


